




(The French version follows)

As Breast Cancer Awareness Month 2015 comes to an end, we want to thank all individuals and organizations that joined us during this month to raise awareness about Breast Cancer, including: Breast Cancer Care, Canadian Breast Cancer Foundation (CBCF), and Canadian Breast Cancer Network (CBCN).
According to the Canadian Breast Cancer Network (CBCN), in 2014, each day, an average of 67 Canadian women receive a breast cancer diagnosis.
For women with disabilities and Deaf women (WWD/DW), the reality is starker. They have higher rates of cancer, yet are less likely to be screened. In fact, they face physical and attitudinal barriers that prevent them from accessing breast cancer screening. 


[image: C:\Users\Tan\Documents\30 ANS\Logo-30-ans-final.jpg] DisAbled Women’s Network Canada
Réseau d'Action des Femmes Handicapées Canada






110, rue Sainte-Thérèse, #505 Montréal (Québec) H2Y 1E6
Téléphone: (514) 396-0009 Sans Frais: 1-866-396-0074 Télécopieur: (514) 396-6585
Courriel: communications@dawncanada.net 
www.dawncanada.net 110, rue Sainte-Thérèse, #505 Montréal (Québec) H2Y 1E6
Téléphone: (514) 396-0009 Sans Frais: 1-866-396-0074 Télécopieur: (514) 396-6585
Courriel: communications@dawncanada.net 
www.dawncanada.net


[image: ]More details of these barriers can be found in our infographic on Cancer and Disability.
Our learning brief is full of concrete examples of what’s working and what can be done to increase access to health care services and improve on the low screening and higher morbidity rates we find still in women with disabilities and Deaf women.

[image: ]
Our PSA encourages people with disabilities and Deaf persons to get screened.






We have also produced other resources on breast cancer and disability:


· [image: ]Bonnie Brayton’s blog, “Access to breast care and prevention remains a huge challenge for more than half a billion women around the world!” highlights barriers that WWD and DW face.

· [image: http://www.dawncanada.net/main/wp-content/uploads/2014/12/Selma.jpg]A blog “Le cancer du sein en 2015 : Quelles options pour les femmes en situation de handicap?" by Ms Selma Kouidri, our Inclusion Coordinator for Quebec highlights the importance of training health care providers for more equity in treating women with disabilities. (in French only)


· [image: http://www.dawncanada.net/main/wp-content/uploads/2015/10/Emily-picture-2-533x800.jpg]Emily Gillespie’s blog “My boobs, my health and my life matter” challenges the idea that people are “consumers” of health care who lose out if they do not make the right choices. (in English only).


· [image: ]The findings of our Environmental Scan on Women with Disabilities and Breast Cancer Screening:  Identified Problems, Strategies and Recommended Next Steps conducted in 2013 for Canadian Breast Cancer Network continues to be as relevant as ever.






The Breast Cancer Awareness Month 2015 has come to an end but the fight for accessible breast cancer screening for women with disabilities and Deaf women continues.












Le mois de sensibilisation au cancer du sein 2015 touche à sa fin. Nous tenons à remercier tous les individus et toutes les organisations qui nous ont joints pendant ce mois pour la sensibilisation au Cancer du Sein, incluant: “Breast Cancer Care”, Fondation Canadienne du Cancer du Sein et Réseau Canadien du Cancer du Sein.
Selon le Réseau Canadien du cancer du sein, en 2014, en moyenne chaque jour, 67 Canadiennes recevront un diagnostic de cancer du sein.
La réalité des femmes en situation de handicap et des femmes Soudes est plus sombre. Elles ont des taux plus élevés de cancer. Pourtant, elles sont moins susceptibles d’avoir un dépistage. En effet, elles font face à des barrières physiques et d’attitude qui entravent leur dépistage du cancer du sein. 




[image: ]Nous avons décrit ces barrières dans notre infographique sur le Cancer et le Handicap.

Notre dossier d’apprentissage regorge d’examples concrets de ce qui marche et ce qui peut être fait pour augmenter l’accès aux services de soins de santé et pour améliorer le faible taux de dépistage et le taux élevé de morbidité que nous trouvons encore chez les femmes en situation de handicap et les femmes Sourdes.



Notre Annonce d’Intérêt Public incite les personnes en situation de handicap et les personnes Sourdes à aller faire le dépistage.
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Nous avons aussi produit d’autres ressources en rapport avec le cancer du sein et le handicap, il s’agit de:


· [image: ]Un blog de Madame Bonnie Brayton, “L’accès aux soins et à la prévention du cancer du sein restent un grand défi pour plus d’un demi milliards de femmes dans le monde!”, met l’accent sur les barrières auxquelles font face les femmes en situation de handicap et les femmes sourdes.

· [image: http://www.dawncanada.net/main/wp-content/uploads/2014/12/Selma.jpg]Un blog de Madame Selma Kouidri, “Le cancer du sein en 2015 : Quelles options pour les femmes en situation de handicap?". Ce blog de notre Coordinatrice d’inclusion pour le Québec met l’accent sur l’importance de la formation des fournisseurs de santé pour un traitement égale des femmes en situation de handicap. (en français seulement)
· [bookmark: _GoBack][image: http://www.dawncanada.net/main/wp-content/uploads/2015/10/Emily-picture-2-533x800.jpg]Et, un autre de Madame Emily Gillespie, “my boobs, my health and my life matter” qui conteste l’idée selon laquelle les personnes sont des “consommateurs” des services de soin de santé et qu’ils sont perdants s’ils ne font pas les bons choix. (en Anglais seulement)
 
· [image: ]Les résultats de notre analyse de contexte des femmes en situation de handicap et le cancer du sein: Problèmes identifies, strategies et prochaines étapes recommandées) menée en 2013 pour le Réseau Canadien du Cancer du Sein, sont toujours d’actualité.





Le mois de sensibilisation au cancer du sein 2015 touche à sa fin. Mais, la lutte pour un dépistage accessible du cancer du sein pour les femmes en situation de handicap et les femmes Sourdes continue.
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